
Protokół  nr  29 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych 

z dnia 21 czerwca 2017 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Jakub Skrzypczak – Przewodniczący Komisji 

2. Maciej Bielawa – z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Mateusz Jandy 

4. Michał Jarosz 

5. Jan Klimko 

6. Adam Polański 

7. Tomasz Radwan 

8. Rafał Sara 

9. Adam Szofer.                                                                                                             

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 1. 

Komisja rozpoczęła realizację porządku posiedzenia przeglądu stanu następujących obiektów: 

OSP Wytomyśl               - uczestniczył                 Naczelnik Jarosław Kaczmarek 

OSP Róża                       - uczestniczył                 Prezes Mieczysław Szczechowiak 

OSP Sątopy                    - uczestniczył                 Prezes Andrzej Kędzierski 

OSP Bukowiec               - uczestniczył                 Prezes Łukasz Wlekły 

OSP Boruja Kościelna    - uczestniczył                Prezes Romuald Jezierski 

OSP Jastrzębsko Stare    - uczestniczył                Prezes Marek Woś 

Radni zapoznali się  z  obiektem strażnicy  oraz bazą sprzętową w poszczególnych jednostkach 

OSP. W objeździe uczestniczyli Dawid Przybylski Prezes Zarządu Oddziału Miejsko-

Gminnego Związku OSP RP w Nowym Tomyślu oraz inspektor Elżbieta Dziubała – zajmująca 

się sprawami p.poż.  

Druga część posiedzenia odbyła się w Urzędzie Miejskim, gdzie kontynuowano realizację 

planowanego porządku, który przedstawia się następująco 



1. Przegląd stanu obiektów OSP (wyjazd) 

2. Analiza i opiniowanie wykonania budżetu gminy Nowy Tomyśl za 2016 r. 

3. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję. 

4. Wolne głosy 

Ad. 3 

- zmiany uchwały Nr XXIX/262/2017 Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu z dnia 27 

stycznia 2017 r., w sprawie uchwały budżetowej na rok 2017 

Artur Łoziński – dyrektor OSiR – przedstawił koncepcję budowy lodowiska zał. nr 2 

W czasie dyskusji radni podejmowali następujące tematy: 

- Rafał Sara wnioskował, aby najpierw wybudować lodowisko, a następnie dopasować całość 

obiektów sportowych. Zdaniem radnego skupienie się obecnie na rozważaniu kompleksowej 

koncepcji, wydłuży termin realizacji powyższego. 

- Adam Szofer sugerował zmianę lokalizacji planowanego lodowiska, proponując miejsce przy 

gimnazjum – ze względów technicznych odrzucono pomysł. 

Kontynuując temat zmian budżetowych, Ludomira Śpiączka – skarbnik Gminy – krótko 

omówiła projekt uchwały. 

 Za pozytywną opinią projektu uchwały opowiedziało się 7 radnych (jednogłośnie) 

Dalej Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę do zmian uchwały budżetowej na rok 2017. 

Wywiązała się dyskusja nt.: 

 zabezpieczenia środków na termomodernizację hali gimnastycznej; 

 zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z wyposażeniem dla OSP 

Bukowiec; 

 remontu kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Poznańskiej w Nowym Tomyślu; 

 budowy, przebudowy, modernizacji oświetlenia drogowego na terenie gminy Nowy 

Tomyśl – rozważano modernizację całości gminnego oświetlenia (zamiast w 90%). 

Według wyjaśnień Pana Stawickiego, gmina składa wniosek o pozyskanie 

dofinansowania zadania, na wskazany w dokumentacji zakres. 

Tomasz Stawicki – naczelnik Wydziału ID – uzasadniał potrzebę: 



 zabezpieczenia kwoty 500.000,00 zł na remont kanalizacji deszczowej w ciągu ulicy 

Poznańskiej wyjaśniając, że powyższe wynika z awarii na odcinku od Szpitala do Pl. 

Chopina – jest to zabezpieczenie na szybką interwencję; 

 wydatkowania 1.135.000,00 zł na zadanie pn. „Budowa, przebudowa, modernizacja 

oświetlenia drogowego na terenie gminy Nowy Tomyśl” informując, że wymienione 

dotyczy m.in.: Oś. Północ, Oś. Batorego, ul. Wypoczynkowej. Zamierzenie polegać 

będzie na kompleksowej modernizacji oraz wymianie żarówek rtęciowych. 

Ludomira Śpiączka wyjaśniała również na czym polegała stwierdzona przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową niezgodność z prawem uchwały, w sprawie udzielenia przez gminę Nowy 

Tomyśl dotacji na Szpital. 

Kontynuując Tomasz Stawicki wyjaśniał kwestie związane z zadaniem termomodernizacji hali 

sportowej przy Gimnazjum w Nowym Tomyślu, informując o zakresie prac koniecznych do 

wykonania, m.in.: 

 zrzucenie całego dachu; 

 wykonanie nowej „odgromówki”; 

 poprawa kominów i wentylacji (dostosowanie do obowiązujących standardów); 

 wymiana okien oraz częściowe ich zamurowanie; 

 zaizolowanie i ocieplenie fundamentów; 

 wymalowanie hali 

 wymiana oświetlenia na ledy. 

Zadanie ma być rozpisane na okres dwóch lat. Jeżeli chodzi o prace w szatni, mają być one 

wykonane w ramach zadania modernizacja – do której aktualnie nie ma projektu. 

Dalej Tomasz Stawiski odpowiadał na pytania w sprawie: 

 realizacji rozbudowy Przedszkola. Jaki wynika z planu prac, od 1 lipca br. wykonawca 

ma rozpocząć wg planu wykonanie powyższego. Dostarczona musi być dokumentacja 

zgodnie z „zaprojektuj-wybuduj”, placówka powinna być przygotowana do rozbudowy 

(wyposażenie Przedszkola przeniesione oraz zamieszkująca lokatorka 

wyprowadzona); 

 projektu przepompowni ul. Poprzeczna – powyższe jest na etapie projektowania; 

 realizacji parkingu przy ul. Świerkowej – termin czerwiec 2017r.; 



- zmiany uchwały Nr XXIX/261/2017 Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu z dnia 27 stycznia 2017 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowy Tomyśl na lata 2017 do 

2026 

Ludomira Śpiączka przedstawiła proponowane zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

W czasie dyskusji rozważano możliwości „zdjęcia” z WPF zadań, które nie będą realizowane. 

Za autopoprawką do zmian budżetowych opowiedział się 1 radny, 6 radnych 

wstrzymało się od głosu 

Za zmianą do WPF opowiedziało się 2 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu 

Za autopoprawką do zmian WPF opowiedział się 1 radny, 4 radnych wstrzymało się od 

głosu, 2 radnych było przeciwnych 

Pani Skarbnik kontynuując nawiązała do planowanych jeszcze zmian do budżetu i WPF, które 

przygotowane zostaną i przedstawione podczas najbliższej sesji Rady Miejskiej, a dotyczyć 

będą m.in.: 

 zwiększenia nakładów finansowych na nowe zadanie: „Wykonanie usługi w zakresie 

dowozów i odwozów uczniów do placówek oświatowych w roku szkolnym 2017/2018; 

 zwiększenia łącznych nakładów finansowych na zadanie „Termomodernizacja hali 

sportowej przy Gimnazjum im. F.Szołdrskiego w Nowym Tomyślu” 

  zwiększenia łącznych nakładów finansowych na zadanie „Modernizacja hali sportowej 

przy Gimnazjum im. F.Szołdrskiego w Nowym Tomyślu”; 

 Zwiększenia łącznych nakładów finansowych na realizowane zadanie „Przebudowa 

drogi – ulica Storczykowa w Nowym Tomyślu i Glinnie”. 

Ad. 2. Analiza i opiniowanie wykonania budżetu gminy Nowy Tomyśl za 2016 r. 

Ludomira Śpiączka – skarbnik gminy – przedstawiła najważniejsze punkty wykonania budżetu 

gminy za 2016 rok, z którego wynika, że: 

– dochody wykonano w wysokości 109.243.778,75 zł tj. 100,78 % planu, w tym dochody 

bieżące 106.606.985,47 zł, co stanowi 100,77% planu, dochody majątkowe 2.636.793,28 zł, co 

stanowi 100,93 % planu, 

Na koniec 2016 roku stan środków na rachunku bankowym wynosił 27.196.939,13 zł w tym: 

środki z niewykorzystanych dotacji w roku budżetowym – 529.970,42 zł, środki subwencji 

przekazane w grudniu na styczeń 2017 r. – 1.515.533,00 zł oraz środki na rachunku wydatków 



niewygasających – 2.920.096,13 zł 

– wydatki wykonano w wysokości 97.189.565,63 zł tj.85,48% planu, w tym wydatki 

bieżące 88.613.288 zł, co stanowi 93,92 % planu, wydatki majątkowe 8.576.277,01 zł, co 

stanowi 44,33 % planu. 

W budżecie gminy na 2016 r. zostały zaplanowane dotacje na wykonywanie zadań publicznych 

dla podmiotów spoza sektora finansów publicznych – plan na koniec 2016r. 1.477.073,55 zł, 

wykonanie 1.442.338,66 zł. 

Stan należności na koniec 2016r. wynosił 168,10 zł. Należności wymagalne nie wystąpiły. Stan 

zobowiązał na koniec 2016r. wynosił 20.417,67 zł. Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. 

W uchwale budżetowej na 2016 r. wyodrębnione zostały wydatki na zadania określone w 

Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii w kwocie 45.480,00 zł oraz na zadania 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi w kwocie 474.520,00 zł. Plan na 

wydatki bieżące na profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych został zwiększony 

w ciągu roku o kwotę 197.571,00 zł (środki niewykorzystane w 2015 r.). 

Łączna wysokość planowanych wydatków realizowanych w ramach funduszu sołeckiego na 

2016 r. wynosiła 384.522,32 zł. Pod realizację wskazano w ramach funduszu 62 

przedsięwzięcia w 18 sołectwach. Wydatkowano 308.736,87 zł tj. 80,29 % planowanej kwoty. 

Rezerwę ogólną zaplanowaną w kwocie 215.000,00 zł wykorzystano w kwocie 41.484,00 zł. Z 

rezerwy celowej zaplanowanej w kwocie 185.000,00 zł na zadania z zakresu zarządzania 

kryzysowego w 2016r. nie korzystano. Rezerwę celową na zadania wyłonione w ramach 

budżetu obywatelskiego zaplanowano w kwocie 100.000,00 zł. Z tego wykorzystano 99.022,60 

zł. 

Zobowiązania na dzień 31 grudnia 2016r. z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek wynoszą 

24.692.240,00 zł, tj. 22,60% w stosunku do zrealizowanych dochodów w 2016r. Z tytułu 

zaciągniętych kredytów spłacono kapitał w kwocie 3.010.120,00 zł oraz odsetki w kwocie 

644.929,41 zł 

Podczas posiedzenia, Pani Skarbnik: 

- dokonała porównania dochodów z podatku od środków transportowych, uzyskanych w roku 

2016 w stosunku do roku poprzedniego; 

- omówiła wykonanie inwestycji; 



- poinformowała o pozyskanych środkach zewnętrznych w 2016 roku. 

Za pozytywną opinią nt. sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 r. opowiedziało się 5 

radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał się od głosu 

Ad. 3 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Nowym Tomyślu w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 

im. Tadeusza Kościuszki w Nowym Tomyślu 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

nr 2 im. Marii Skłodowskiej - Curie w Nowym Tomyślu w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

nr 2 im. Marii Skłodowskiej - Curie w Nowym Tomyślu, 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

im. Marii Konopnickiej w Borui Kościelnej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii 

Konopnickiej w Borui Kościelnej,  

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

   w  ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bukowcu, 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

 im. Marii Kownackiej w Wytomyślu w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii 

Kownackiej w Wytomyślu, 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

 im. Leonarda Śliwińskiego w Sątopach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Leonarda 

Śliwińskiego w Sątopach, 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

 w Jastrzębsku Starym w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Jastrzębsku Starym, 

Projekty w ww. sprawie omówiła Maria Wysocka-Raginia – pracownik z wydziału Oświaty, 

Kultury i Sportu – informując, że dotyczą one tej samej materii i wynikają z prawa 

oświatowego. Niniejsze uchwały przekształcają dotychczasowe sześcioletnie Szkoły 

Podstawowe w ośmioletnie Szkoły Podstawowe. 

 Radni opowiedzieli się za pozytywną opinią projektów uchwał jednogłośnie 

- zmiany  Uchwały Nr LVIII / 506 / 2010 Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu z dnia  22 

października  2010r. w sprawie : utworzenia Zespołu Przedszkolno - Szkolno - 

Gimnazjalnego w Bukowcu, 



-  zmiany Uchwały NR XXX/279/2017 Rady Miejskiej w Nowym Tomyślu z dnia 27 lutego 

2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe 

- przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z terenu Gminy Nowy Tomyśl; 

Radni opowiedzieli się za pozytywną opinią projektów uchwał jednogłośnie 

Ad. 4. Wolne głosy 

Radni poruszyli ponownie temat dotyczący rozbudowy Przedszkola i logistyki z tym związanej 

oraz bardzo dobrych wyników egzaminów gimnazjalnych. 

Po wyczerpaniu tematów posiedzenie Komisji zostało zakończone. 

 

Protokołowała       Przewodniczył 

       Przewodniczący Komisji 

 

Beata Kontusz-Iwańczuk     Jakub Skrzypczak 

 


